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Протокол 1 

От заседание на ИК 

03.08.2024 г., Банско 

 

Присъстват: 

1 Маргарита Богданова ДГ 

2 Пламен Цветков ДГЕ 

3 Александър Петров ДГН 

4 Нина Митева ПДГ, Финансов комитет 

5 Емил Коцев ПДГ, Комитет обучение 

6 Константин Стоянов КФР 

7 Недялка Росенова АЗКФР 

8 Пламен Иларионов ИТ комитет 

9 Стоянка Георгиева Комитет ПИ 

10 Красимир Веселинов Секретар на Д2482 

12 Вероника Боцова Координатор междунар. комитети  

13 Аркан Аптурахман АЗКПИ 

   

 

Дневен ред: 

1. Обсъждане на Стратегическия план 2024-2027 на Д2482.  

2. Обсъждане на Плана за дейността на комитетите.  

3. Други 

 

По точка 1. Обсъждане на Стратегическия план 2024-2027 на Д2482.: 

ДГ Маргарита Богданова направи въведение за основните акценти в стратегическия план, като 

най-приоритетен се очертава въпросът за членството.  

Членството е и най-важното послание на Президента на РИ Стефани Урчик, като дейностите по 

засилване на членството, са в три направления: 1) привличане на нови членове, 2) задържане и 

ангажиране на настоящите членовете 3) създаване на нови клубове, вкл. нови типове клубове – 

сателитен, паспорт и др. 

Въпросът за членството е поставен още в първия приоритет на стратегическия план на Д2482, 

като първата цел е до 2027 г. да се подпомогнат клубовете да разработят ефикасни планове за 

членство. За първата година (2024-2025 г.) целта е конкретизирана така: да се подпомогнат 10-

15 клуба в разработването на планове за членство, за да имат подреден и структуриран план за 
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това как да ангажират членовете и да съживят клуба, а също и да привличат на нови членове и 

да обновят състава на клубовете.  

Реализирането на тази цел може да се разглежда като пилотен проект на дистрикта, в който да 

се направи избор на клубове, в които да се осъществи интензивна интервенция чрез 

множество срещи и изграждане на визия заедно с всеки от клубовете за това какви действия да 

се предприемам за заздравяването му. 

Основният въпрос, който бе поставен пред дистриктния екип, бе, как да изберем клубовете, 

които да бъдат подпомогнати. Дилемата е в това, че ако клубовете осъзнават нуждата от 

съдействие и са инициативни, ефектът ще е по-голям, но точно тези, които не са активни, имат 

най-голяма нужда от помощ. 

Акценти в изказванията на членовете на ИК: 

• Необходимо е да имаме по-задълбочен анализ, вкл. на клубовете в риск и на зоните в 

риск. Това е ангажимент на комитетът по членство, но също и на целия дистриктен 

екип.  

• Съставяне на списък от клубове, които са в най-голям риск и именно те да бъдат обект 

на приоритетни интервенции от страна на дистриктния екип. Но и да се даде 

възможност на такива, които проявят желание за растеж, също да получат подкрепа. 

• Организиране на есенни зонални срещи, вместо ПреПЕТС семинарите, за да се 

идентифицират хора, които могат да дърпат клубовете напред. 

• Да се изясни визията на Комитета по членство – как виждат процеса, кой с какво ще 

участва, необходими ли са допълнителни членове на комитета; готов ли е комитетът по 

членство да работи с председателите и/или членове на клубните комисии по членство.   

• Доколкото проблемът на задържането на членовете е много дълбок, разумно е през 

тази ротарианска година (2024-2025) да работим върху задържането на членовете и 

чувството за принадлежност. Увеличаването на броя на членовете е по-скоро 

второстепенна задача засега.  

• Избор на теми, които са национално значими и ще се разпознаят от клубовете, за да се 

реализира национален проект, който да бъде с по-голямо въздействие и да направи 

дистрикта по-разпознаваем в публичното пространство.  

• След направените разисквания бе направено предложение да се организират почти 

едновременно във всички 18 зони в дистрикта зонални асамблеи, посветени на 

членството. Всяка зона да избере място, респективно клуб домакин. 

• В съдържателен аспект целта на асамблеите е не да се изнасят презентации, а да се 

даде думата на ротарианците и да се изведат онези от тях, които са готови да станат 

агенти на промяната.  

• Концепцията за зоналните асамблеи да бъде практически програма за оздравяване на 

клубовете, подобно на програмите за оздравяване на бизнес организациите. В този 

смисъл е необходимо да се приложи системен подход, като се разгледат всички страни 

на клубното членство и се изведат приоритетно тези, които са подходящи за отделните 

клубове.  

• В организационен план ще е необходимо целият екип от дистриктни офицери да 

съдейства, като се покрият всички зони и се проведе откровен разговор за новите 

тенденции в членството и до каква степен клубовете са готови да предприемат стъпки 

за съживяване, обновяване, ангажиране на членовете и работа по превръщане на 

клубовете в това, която Президентът на РИ Стефани Урчик нарича „неустоими“.  



3 
 

• ДГ поема ангажимент да разработи формат на асамблеите и да го обсъди с дистриктния 

екип, за да се създаде рамка в помощ на модераторите – дистриктни офицери, които да 

работят заедно с АДГ на зоните.  

• В асамблеите да се предвиди дискусионен панел за РК, към които имат функциониращ 

РАК. 

Решения:  

1.1. Да се организират във всички 18 зони в дистрикта зонални асамблеи, посветени на 

членството.  

Отговарят: ДГ, АДГ, Комитет по членство, дистриктни офицери, определени от ДГ 

Срок: Октомври 2024 

1.2. Да се разработи формат на зоналните асамблеи, който да бъде обсъден от ИК. 

Отговарят: ДГ 

Срок: 30 август 2024 

 

По точка 2. Обсъждане на Плана за дейността на комитетите.  

Обсъдени бяха дейностите на отделните комитети, дефинирани в Плановете за дейност на 

комитетите. 

Акценти в изказванията на членовете на ИК, които допълват целите и задачите в Плановете за 

дейност на комитетите: 

Комитет по обучение  

• Поема активно ангажимент за обновяване на моделите на обучения в посока по-малко 

презентации (класически обучения), повече консултантска работа.  

Комитет ДЕИ 

• Участва в дейностите по обучение на всички нива 

Подкомитет за Обучение на лидери  

• Представени бяха резултатите от проведеното неформално обучение в Троян и 

предложенията за теми на бъдещите срещи. Планира се следваща среща - на 14 

септември. 

• Необходимо е да се разработи съдържание и структура на платформа за обучение на 

сайта на дистрикта, което ще подпомогне обучението на дистриктни лидери 

Комитет за ПИ и ИТ комитет 

• Работи по задачите в плана и има напредък по много от тях, като основна цел е да се 

възстанови нормалната комуникация в дистрикта 

• Възстановен е бюлетинът на дистрикта, следи се колко пъти е отварян, колко време е 

отделил читателят и т.н. 

• Изказаха се резерви по отношение на вайбър групите, в които комуникацията не може 

да се контролира, например кой е източникът, доколко е коректна информацията и т.н. 
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• Двата комитета имат натрупани разходи за хостване, които са на кредитна карта на 

фирма. Подготвен е бизнес профил на дистрикта, като след регистрацията ще е 

необходимо да се прехвърлят на дебитна карта на дистрикта. Ще се направи 

консултация с банката какви са възможностите.  

• Има известна готовност за стартиране на платформа за обучение на сайта на дистрикта, 

подготвяна от ИТ комитета 

• Работи се по изготвянето на съдържанието на т.нар. Малка Книжка за Ротари (АБВ на 

Ротари) по модел на създадената за Института в Букурещ (2023 г.). Може да се отпечата 

и предостави на участниците в Семинара за Жизнен клуб през ноември и да се изготви 

електронна версия за онлайн разпространение.  

 

Решения, които допълват дейностите в плановете на Комитета за обучение и Комитетите за 

ПИ и ИТ: 

2.1. Всеки от комитетите да разпише конкретни действия в своя план.  

Отговарят: Председателите на комитети.  

Срок: септември 2024 

2.2. Изграждане и стартиране на платформа за обучение на сайта на дистрикта 

Отговаря: Комитетът по ИТ 

Срок: 15 септември 

2.3. Подготовка на Малка Книжка за Ротари (АБВ на Ротари) 

Отговаря: ПДГ Нина Митева 

Срок: 1 ноември 2024  

2.4. Да се изготви платен електронен вариант на Малка Книжка за Ротари, като приходите са 

за ФР.  

Отговаря: Таня Георгиева 

Срок: 15 ноември 

 

Комитет за ФР 

• Като основен акцент, извън традиционните задачи на Комитета за ФР, бе изведена 

необходимостта да се работи за увеличаване на даренията. Причината за недостатъчно 

дарения е непопълване на целите в My Rotary. Само 11 клуба само са обявили, че ще 

правят дарения. 

• Направени са предложения към офиса на ФР за Европа да се променят каналите за 

оповестяване и когато има нов Пол Харис и други дарения, информацията да достига и 

до ДГ (към момента не достига), за да бъдат отбелязани и отличени по подходящ начин 

дарителите.  

• Възстановяване на Тематичната вечер, посветена на PHF, PHS, MD, EREY – включено в 

плана на Комитета за ФР 
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• Не се обръща достатъчно внимание на набирането на средства за ФР извън РК. Това са 

пропуснати възможности, които също могат да се използват за увеличаване на 

даренията към ФР. 

Решения, които допълват Плана на Комитета за ФР:  

2.5. Да се подканят клубовете да впишат целите си в РК Централ.  

Отговарят: ДГ, секретар на дистрикта, технически асистент за РК Централ.  

Срок: 31 август 

2.6. Да се засили комуникацията с АДГ, за да се стимулират клубовете да си попълнят целите 

в РК Централ.  

Отговаря: ДГЕ Пламен Цветков 

Срок  10 септември 

2.7. Да се възстанови комуникацията на Комитета за ФР с клубните комисии по ФР.  

Отговаря: Председателят на Комитета за ФР Константин Стоянов 

Срок: Постоянен 

2.8. Да се подновят усилията за набиране на средства от типа Фъндрайзинг за ФР.  

Отговаря: Константин Стоянов - Комитет за ФР  

Срок: Постоянен 

 

Комитет за служба на общността 

• Необходимо е да се избере национално значима тема, която да обединява групи от 

клубове за общ или съвместен проект  

Обсъждани теми до момента: 

o Детската болница 

o Иновации в образованието и обучението 

o Превенция на заболявания сред децата,  

o Борба с дрогата 

o Дуално обучение 

 

2.9. Да се обмислят възможни теми за национален проект на Д2482.  

Отговаря: Комитет за служба на общността съвместно с КФР 

Срок: октомври 

 

 

Комитет Финанси 
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• Изказани бяха адмирации за постиженията на Ротаракт, които така проведоха 

международно събитие, от което имат положителен финансов резултат.  

• Необходим е преглед и актуализиране на правилата за финансова дейност 

• Започнат е преглед на материалните и нематериални активи, които, закупени със 

средства на дистрикта през последните години, са негова собственост 

• Да се изисква справка за всеки месец от счетоводната къща, която да се предоставя на 

УС. 

 

Решения 

2.10. Подготовка на проект на финансови правила, които да се приемат от новия УС 

Отговаря: ПДГ Нина Митева 

Срок  30 септември 

 

Комитет за Ротаракт 

• Липсва обстоен анализ на процесите в Ротаракт. Например демографските процеси 

влияят в малките населени места, но какви други фактори има и как могат да се 

управляват?  

• Забелязва се спад в броя на ротаракторите в цяла Европа. Особено след Ковид, 

тенденцията е много ясна.  

• Необходими са усилия за укрепване на Ротаракт, с оглед на силния спад в броя на 

членовете. Да се укрепи връзката Ротаракт – Ротари клубове. Комуникацията се къса, 

тъй като не се изслушват двете страни.  

• РАК да участват в асамблеите за Жизнен клуб и в другите обучения. Да се провежда 

общ ПЕТС на Ротари и на Ротаракт.  

• Да се подбират места за настаняване, които позволяват по-нискобюджетни пакети за 

РАК. 

• Да имаме дългосрочен стратегически план - Къде искаме да бъдат Ротари и Ротаракт 

след 20 години?  

• Освен формалните събития, да се организират общи неформални събития на РК и РАК – 

игри, социални събития и др. на които да се опознават.  

• В комисиите на Ротари клубовете да се включват ротарактори, които да работят заедно 

с ротарианците 

• Да се стимулира проактивно поведение на Ротари клубовете към ротаракторите (да се 

преодолее пасивността на РК към ротаракторите) 

• Обсъден бе и въпроса за това дали могат да се събират данни за това колко от 

ротаракторите са станали ротарианци.  

• Популяризиране на добри практики за хармонични взаимоотношения на РК с РАК. 

Например ротарактори или въобще млади хода (например до 35 г.) да не плащат 

членски внос или да плащат нищожна сума, подобно на РК Севлиево.  

• Ротаракторите да бъдат поканени за участие в дистриктната законодателна среща като 

равнопоставени членове на Асоциацията на Ротари Интернешънъл.  

• Да се обсъди възможността за нови форми на РАК: Алумни Ротаракт паспорт/сателитен 

е-клуб или глобален РАК клуб по подобие на създадения в Турция.  
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• Да се обмислят възможности за съвместно посещение на ДГ заедно с ДРР в клубове, 

които имат и РАК. 

Решения:  

2.11. Да се направи допълнителна среща на Комитета за Ротаракт с други ротарианци, които 

са били ротарактори и да се очертаят рисковете и Програма с конкретни дейности за 

съживяване на РАК. 

Отговорник: Председателя на Комитет за Ротаракт - Алекс Ангелов, ДРР Анна Атанасова 

Срок: Октомври 

2.12. Да се обмислят идеи за привличане на алумни ротарактори в алтернативна форма на 

Ротари клуб (например сателитен алумни Ротаракт е-клуб) 

Отговорник: Председателя на Комитет за Ротаракт - Алекс Ангелов 

Срок: Октомври 

2.13. Да се проведе дискусия Къде искаме да бъде Ротари и Ротаракт след 20 години?  

Отговорник: Председателя на Комитет за Ротаракт - Алекс Ангелов 

Срок: Ноември - по време на асамблея „Жизнен клуб“ 

 

 

Комитет за международна служба 

• Представена бе информация за инициативите за Дунавския алианс – предстоящо 

почистване на бреговете в района на Долен Дунав (БГ – Ро); предстояща конференция в 

Брашов, Румъния – октомври 2024, хакатон. 

 

Решения 

2.14. Провеждане на Уебинар за международното развитие – как да търсим партньор.  

Отговарят съвместно: Комитет за обучение, ИТ Комитет и Комитет за международна дейност  

Срок: ноември 2024  

 

Точка Други 

ПДГ Емил Коцев повдигна въпроса за това кой е собственик на сайта. 

В направените разисквания бе изяснено, че собственик на сайта е юридическото лице СНЦ 

„Дистрикт 2482 към РИ“, но при регистрацията на домейна се изисква да се посочи лице за 

контакт.  

Решението за промяна на контактното лице трябва да се формализира, за да се елиминират 

рискове.  

Такива въпроси трябва да се уредят в Правилника на Дистрикта.  
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Решения 

2.15. Да се уредят в Правилника на Д2482 въпросите за промяна на контактното лице по 

договора за сайта на дистрикта и други договори на Д2482. 

Отговарят: Комитет за правила и процедури обучение 

Срок: май 2025  

 

 

 


